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Szóbeli választ igénylő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 . évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igényl ő kérdést kívánok

benyújtani

Kásler Miklós emberi erőforrás miniszterhez

„Miért nem jutott el minden autista gyermeket nevel ő családhoz a korai diagnosztika és

hogyan orvosolja a kormány a mulasztást?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A hivatalos adatok szerint Magyarországon 160 ezer autista személy él . A valós számuk
azonban ennél jóval több lehet, csak nem tudnak minden érintett gyermeket diagnosztizálni .
Ennek súlyos következménye, hogy a fejl ődési rendellenesség ezen fajtájában érintett fiatalok
nem kapnak időben segítséget, esélyük a normális életre jelent ősen lecsökken.

Hiába kerülnek be a gyerekek bölcsőbe, óvodába, később iskolába, foglalkozik velük véd őnő
és háziorvos, a diagnosztikában jártas pszichiáter és más szakemberek hiánya miatt sokszo r
évek múlva vagy soha nem kapnak az autista fiatalok diagnózist, így szakszer ű ellátást sem .

2015-ben zárult a TÁMOP 6 .1 .4 pályázat, amely a 0-7 éves korosztály optimális bio-pszicho -
szociális fejlődésének támogatását célozza meg . Fontos része volt a korai diagnosztika
fejlesztése új szűrőtesztek segítségével. A több milliárdos forrásból megvalósult projekt
mégse jutott el minden családhoz. Családok tízezrei esnek el a segítségtől, mert autista
gyermeküket még csak diagnosztizálni se tudja senki .

De az esetleges diagnózis után is kínkeserves módon lehet egyáltalán a gyermeket befogad ó
óvodát, iskolát találni . Arról nem is beszélve, hogy sokszor naponta órákon át kell utazni ,
hogy a gyermeket fejlesztésre vigyék a szül ők, az oktatási intézményekben alig van



gyógypedagógus vagy más speciális szakember. Akik arra kényszerülnek, hogy ottho n
maradjanak az autista gyermekükkel, alig kapnak 30-40 ezer forintos ápolási díjat, pedig e z
teljes értékű munka, 0-24 órás szolgálat .

Mi az oka mindennek? Mit kell tudni a TÁMOP pályázat eredményeiről, hogyan javult tőle az
autista gyermeket nevelő családok helyzete? Mit tesz a kormány a mulasztások orvoslás a
érdekében?

Válaszát el őre is köszönöm !

Budapest, 2018. 06. 15 .

Tisztelettel :

Ungár Péter
LMP
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